
Sviatok Všetkých svätých patrí spomienkam na našich blíz-
kych, ktorí už nie sú medzi nami. V mi nulosti mal však tento 
deň veľký význam aj pre obec nú samosprávu. V 19. storočí sa  
1. novembra konali na dedinách voľby richtárov a aj nižších 
obec ných služobníkov. Hneď na druhý deň po voľ be obyvatelia 
slávnostne preniesli do domu novozvoleného richtára symboly 
jeho úradu: richtársku palicu a truhlu s obecnými peniazmi  
a písomnosťami. Začiatok novembra bol dôležitý aj z hospodár-
skeho hľadiska. Na Všechsvätých sa totiž končila služba tým, 
ktorí slúžili u bohatších roľníkov či v pan ských domácnostiach. 
Niektorí najstarší ľudia si ešte spomínajú, ako v tento deň gaz-
dovia a gazdiné vyplácali sluhov a slúžky za ročnú prácu, prí-
padne sa s nimi dohodli, že službu predĺžia o ďalší rok. 

Na spomenutý termín (hoci nie celkom presne) tohto roku zho -
dou okolností padli komunálne aj regionálne voľby. Spomedzi 
seba si zvolíme zás tup cov, ktorí budú v nasledujúcich štyroch 

rokoch spravovať nielen našu obec, ale aj náš kraj. V oboch prí-
padoch ide o službu. O službu vo verejnom záuj me, v prospech 
nás všetkých. 

V Nemeckej je počet kandidátov dosť nízky. Záujem o pôso-
benie v obecnej samospráve je veľ mi malý. Veď o funkcie de -
via tich poslancov, ktorí budú tvoriť obecné zastupiteľstvo, pre-
javilo záujem len dvanásť kandidátov. V niektorých samospráv-
nych obciach na okolí je tento stav podobný alebo aj nižší,  
v iných aspoň dvojnásobný. Viem, veľký počet kandidátov 
nehovorí nič o ich kvalite. Svedčí najmä o záujme podieľať sa na 
správe verejných ve cí. 

Nepochybujem o tom, že v našej obci je dosť schopných ľudí, 
ktorí na výkon týchto funkcií majú dostatok schopností aj cha-
rakterových daností. Na otázku, prečo sa nechcú angažovať  
v prospech obce, väčšinou odpovedajú, že voľný čas, ktorý im 
zostáva po príchode zo zamestnania, chcú venovať rodine či 

iným aktivitám. Z toho vyplýva, že mno hí z nás 
verejnú službu v obecnom zastupiteľstve nepova-
žujú za česť a za možnosť realizovať sa a vy užiť 
svoje schopnosti pre dobro všetkých. Zrej me sme 
presvedčení, že život pôjde ďalej aj tak. To je 
však omyl. Ak o verejné funkcie nebudú súperiť  
tí najlepší, prevládne v nich priemer či nedajbože 
pod priemer. 

Keď treba skritizovať vedenie štátu, úradov, 
obcí či starostov, kritikov sa nájde dosť. Najmä 
nadávky na štát človek počúva z každej strany. 
Chybou však je, že si neuvedomujeme zásadnú 
vec. Štát – to sme my. Ľudí, ktorí zastávajú funk-
cie vo vláde či v parlamente, sme si zvolili my 
občania, nik iný. Podobne je to aj na nižších 
úrov niach, teda v regiónoch a obciach. Úroveň 
zvo lených zástupcov odráža úroveň občanov, 
ktorí si ich zvolili. 

Poznám ľudí, ktorí hovoria, že chodiť k voľ-
bám nemá zmysel. Že sú sklamaní a že nejsť voliť 
je takisto ich právo. Vyzerá to tak, že z veľkej 
čas ti ide o dedičstvo z predošlých režimov, keď 
sa u nás dala voliť iba jedna strana, ktorá to mala 
vopred vyhraté. Ale keby sa takto dobrovoľne 
vzdali vo leb ného práva všetci, načo by nám boli 
voľby s nu lovým výsledkom? 

Na najväčšom okraji záujmu voličov zvyknú 
bývať župné voľby. Občania, ktorí ich ignorujú, 
sa často oháňajú tým, že kandidátov nepoznajú. 
Táto výhovorka však neobstojí, najmä v dnešnej 
dobe, keď sú informácie dostupné ako nikdy 
predtým. Ak sa chceme rozhodnúť zodpovedne, 
musíme obetovať trochu svojho času. Bez toho to 
nejde. Menné zoznamy kandidátov sú zverejnené 
aj v tomto čísle Noviniek na stranách 2 a 3. 

Martin Lokša 

NovinkyNovinkyNovinky
spod Hradiskaročník XVI. číslo 3/október 2022

Štvr ťročník pre obyvateľov obce Nemecká 

Služba

Richtár z okolia Banskej Bystrice, fotografia z konca 19. storočia 
Zdroj: www.ludovakultura.sk 
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Zoznam kandidátov pre voľby starostu obce Nemecká 

  
1. Branislav Čižmárik, 50 r., starosta obce,  

Hlas – sociálna demokracia 
 
 

Zoznam kandidátov pre voľby do Obecného zastupiteľstva v Nemeckej 
 

1. Juraj Črepp, Ing., 53 r., riaditeľ základne,  
Starostovia a nezávislí kandidáti 

2. Milena Grúberová, 53 r., vychovávateľka,  
Starostovia a nezávislí kandidáti 

3. Róbert Halič, 55 r., podnikateľ,  
Národná koalícia/Nezávislí kandidáti 

4. Zuzana Kováčová Švecová, Mgr., PhD., 43 r.,  
vysokoškolská pedagogička,  
Starostovia a nezávislí kandidáti 

5. Ľubomír Kubuš, Ing., 56 r., živnostník, 
Starostovia a nezávislí kandidáti 

6. Pavel Marčok, Mgr., 27 r., manažér ubytovacích zariadení, 
nezávislý kandidát 

 
7. Peter Marčok, 56 r., pracovník vlastnej ochrany, 

Starostovia a nezávislí kandidáti 
8. Pavel Oller, Ing., 49 r., geodet,  

Starostovia a nezávislí kandidáti 
9. Branislav Píši, Mgr., 47 r., štátny zamestnanec,  

Starostovia a nezávislí kandidáti 
10. Lenka Ťažká, PhDr., 36 r., hlavná radkyňa,  

nezávislá kandidátka 
11. Jaroslav Tuček, 60 r., servisný technik,  

Starostovia a nezávislí kandidáti 
12. Ján Turčan, Ing., PhD., 48 r., vedúci kontrolného úseku, 

Starostovia a nezávislí kandidáti 

Katarína Starčoková,  
Obecný úrad Nemecká

Voľby 2022  
Už o niekoľko dní, konkrétne v sobotu 29. októbra 2022, pri-

stúpime k volebným urnám. V týchto spojených voľbách si bu -
de me okrem starostu obce a poslancov do obecného zastupi -
teľstva voliť aj predsedu a poslancov Banskobystrického samo-
správneho kraja. 

Volič môže voliť len v obci svojho trvalého pobytu vo voleb-
nom okrsku, v ktorého zozname voličov je zapísaný. Tak ako  
v mi nulosti, aj pre tieto voľby boli v našej obci vytvorené dva 
volebné okrsky, a to volebný okrsok č. l so sídlom na Obecnom 
úrade v Nemeckej (Hronská 37) a volebný okrsok č. 2 so sídlom 
v bývalej „dolnej“ škole v Zámostí (Zámostského 53). Pri prí-
chode do volebnej miestnosti je volič povinný preukázať okrs -
kovej volebnej komisii svoju totožnosť predložením občianske-
ho preukazu alebo dokladom o pobyte cudzinca. Následne  
sa podpíše do zoznamu voličov pre voľby do orgánov samosprá-
vy obcí a členovia komisie mu odovzdajú hlasovacie lístky  
s bie lou obálkou. Potom sa zapíše do zoznamu voličov pre voľby 
do orgánov samosprávnych krajov a dostane hlasovacie lístky  

s modrými pruhmi a modrú obálku. Rovnako budú farebne odlí-
šené aj volebné schránky. Zo závažných, najmä zdravotných 
dôvodov môžu starší a imobilní občania požiadať o hlasovanie 
mimo volebnej miestnosti. 

Tí občania, ktorí budú mať v deň konania volieb nariadenú 
karanténu z dôvodu ochorenia na COVID-19, môžu spolu s oso-
bou, ktorá s nimi žije v spoločnej domácnosti, využiť hlasovanie 
prostredníctvom špeciálnej volebnej schránky. O postupe podá-
vania žiadosti o tento špeciálny spôsob hlasovania a o hlasova-
nie mimo volebnej miestnosti budeme informovať prostredníc-
tvom miestneho rozhlasu, úradných tabúľ a na webovom sídle 
obce. 

Verím, že našim občanom nie je ľahostajné, ako sa bude  
v ďalšom období rozvíjať naša obec, a že prídu odovzdať svoj 
hlas kandidujúcim uchádzačom. 

 
Vážení spoluobčania, 
koncom tohto roku sa končí volebné 

obdobie 2018 – 2022 poznačené množ-
stvom nepredvídateľných krízových si -
tuá cií, ktoré veľmi nepriaznivo  ov plyv -
nili a naďalej ovplyvňujú život našej 
spoločnosti aj prácu a výsledky všet-
kých samospráv. Počnúc vojnovým 
kon  fliktom na Ukrajine cez kovidovú 
pandémiu, neustále prehlbujúcu sa par-

lamentnú krízu, nastávajúcu energetickú neistotu až po hroziacu 
ekologickú katastrofu v intraviláne našej obce. Ide o obrovské 
záťaže, ktoré nepriaznivo vplývali na činnosť obce a bojím sa, že 
ešte dlho budú zasahovať do plánov a do progresu rozvoja našej 
samosprávy. 

Už o pár dní, 29. októbra 2022, sa budú konať voľby do orgá-
nov samosprávnych krajov a voľby do samosprávy obcí. Preto 
je nesmierne dôležité, aby si každý z nás zodpovedne uvedomil 

svoju možnosť voliť a tým rozhodnúť o zložení zastupiteľstiev 
samospráv, o ľuďoch, ktorí ich budú viesť v nasledujúcom veľmi 
neistom a náročnom období. Aj v našej obci bude od decembra 
tohto roku pracovať obecné zastupiteľstvo v novom zložení. 
Keďže dnes ešte ani približne nepoznáme ceny energií, staveb-
ných materiálov, mzdových nákladov, nákladov súvisiacich  
s odpadovým hospodárstvom atď., budeme musieť tvorbu roz-
počtu a nastavenie chodu obce riešiť až začiatkom nasledujúce-
ho roku. 

Touto cestou chcem veľmi pekne poďakovať poslancom 
obec ného zastupiteľstva končiaceho sa volebného obdobia za 
ne  ľahkú prácu, zodpovedný prístup, korektnú spoluprácu,  
vzájomný rešpekt aj za množstvo času a energie venovaných 
našej obci. Ďakujem za výsledky, ktoré sme spolu dosiahli 
(budú prezentované v nasledujúcom čísle Noviniek, teda na 
kon  ci volebného obdobia). 

Všetkým vám prajem pevné zdravie a veľa šťastia. A tým 
z vás, ktorí majú volebné právo, zodpovedný krok do volebných 
miestností.  

Branislav Čižmárik

Príhovor starostu
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Zoznam kandidátov  
pre voľby predsedu Banskobystrického samosprávneho kraja 

 
1. Michal Albert, PhDr., PhD., 40 r., moderátor,  

Banská Bystrica, Komunistická strana Slovenska 
2. Maroš Čupka, Bc., DiS. art., 26 r., študent vysokej školy, 

Banská Bystrica, Socialisti.sk 
3. Rudolf Huliak, Ing., 47 r., podnikateľ, Očová,  

Národná koalícia/Nezávislí kandidáti 
4. Marek Kotleba, Mgr., 39 r., poslanec parlamentu, Banská 

Bystrica, Kotlebovci – Ľudová strana Naše Slovensko 
5. Ondrej Lunter, Mgr., 35 r., podpredseda samosprávneho 

kraja, Banská Bystrica, nezávislý kandidát 
 

 
6. Marek Modranský, Mgr., 43 r., dopravný expert,  

Banská Bystrica, nezávislý kandidát 
7. Adrian Polóny, PhDr., 48 r., riaditeľ dopravnej  

spoločnosti, Banská Bystrica, nezávislý kandidát 
8. Jozef Sásik, Ing., 64 r., katolícky politológ,  

Banská Bystrica, Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku 
9. Miroslav Suja, PaedDr., Mgr., 46 r., poslanec parlamentu, 

Detva, Republika 
 

Zoznam kandidátov  
pre voľby do zastupiteľstva Banskobystrického samosprávneho kraja 

vo volebnom obvode Brezno 
(volí sa 5 kandidátov) 

1. Tomáš Abel, JUDr., PhD., 39 r., primátor, Brezno,  
nezávislý kandidát  

2. Radovan Antal, Bc., 37 r., konateľ spoločnosti, Valaská, 
Hlas – sociálna demokracia 

3. Andrej Barančok, Mgr., 37 r., marketingový špecialista, 
Brezno, nezávislý kandidát 

4. Milan Belko, Mgr., 43 r., riaditeľ pobočky, Brezno,  
Strana moderného Slovenska (SMS) 

5. Ivan Brozman, Ing., 64 r., dôchodca, Polomka, Sloboda  
a solidarita, Kresťanskodemokratické hnutie, Progresívne 
Slovensko, Spolu – občianska demokracia, Občianska 
konzervatívna strana  

6. Michal Daxner, Ing., 34 r., manažér, Brezno,  
Hlas – sociálna demokracia 

7. Jaroslav Demian, Ing., 59 r., technicko-hospodársky  
pracovník, Brezno, Hlas – sociálna demokracia 

8. Miroslav Fašang, Ing., 36 r., projektant, Brezno,  
nezávislý kandidát 

9. Ondrej Filipiak, Ing., 52 r., prednosta okresného úradu, 
Brezno, Obyčajní ľudia a nezávislé osobnosti (OĽANO), 
Nova, Kresťanská únia (KÚ), Zmena zdola 

10. Michal Frančák, JUDr., 70 r., výsluhový dôchodca, 
Podbrezová, Národná koalícia/Nezávislí kandidáti 

11. Matej Garaj, 36 r., konateľ spoločnosti, Brezno, nezávislý 
kandidát 

12. Jarmila Gordanová, PhDr., 56 r., starostka, Šumiac,  
Smer – sociálna demokracia, Republika 

13. Michal Gubár, 41 r., obchodník, Dolná Lehota,  
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku 

14. Peter Halás, Ing., 64 r., stavebný inžinier, Podbrezová, 
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku 

15. Milan Hašan, Ing., 66 r., dôchodca, Brezno,  
Národná koalícia/Nezávislí kandidáti 

16. Viliam Hláčik, 60 r., bezpečnostný technik, Brezno,  
Smer – sociálna demokracia, Republika 

17. Martin Juhaniak, Mgr., 39 r., zástupca primátora, Brezno, 
nezávislý kandidát 

18. Jozef Kalman, Ing., 53 r., riaditeľ úradu práce, Pohorelá, 
Sme rodina 

19. Marek Kordík, Ing., PhD., 34 r., starosta obce, Jasenie, 
Sloboda a solidarita, Kresťanskodemokratické hnutie, 
Progresívne Slovensko, Spolu – občianska demokracia, 
Občianska konzervatívna strana 

20. Zuzana Kúdelková, PhDr., Mgr., 56 r., stredoškolská  
učiteľka, Valaská, Socialisti.sk 

21. Martina Kupcová, Mgr., 34 r., referentka, Michalová, 
Socialisti.sk 

22. Roman Longauer, 55 r., robotník, Podbrezová,  
Národná koalícia/Nezávislí kandidáti 

23. Marian Mikuš, 44 r., súkromný podnikateľ, Pohorelá, 
Slovenská národná strana 

24. Ivan Mozola, 48 r., strojný zámočník, Horná Lehota, 
Kotlebovci – Ľudová strana naše Slovensko 

25. Milan Palovčík, 66 r., dôchodca, Brezno,  
nezávislý kandidát 

26. Milan Petrla, Ing., 59 r., podnikateľ, Brezno,  
Smer – sociálna demokracia, Republika 

27. Martin Ridzoň, doc., Ing., PhD., IWE., 38 r.,  
výskumný-pedagogický pracovník, metalograf, Brezno, 
nezávislý kandidát 

28. Roman Romančík, RNDr., 52 r., podnikateľ, Brezno,  
Smer – sociálna demokracia, Republika 

29. Daniel Struhár, Mgr., 37 r., stredoškolský učiteľ, Brezno, 
nezávislý kandidát 

30. Ľubica Štugnerová, Bc., MA, 60 r., manažérka dopravy, 
Brezno, Sloboda a solidarita, Kresťanskodemokratické 
hnutie, Progresívne Slovensko, Spolu – občianska  
demokracia, Občianska konzervatívna strana 

31. František Šuchaň, 63 r., dôchodca, Polomka,  
Kotlebovci – Ľudová strana naše Slovensko 

32. Martin Tkáčik, MUDr., 40 r., lekár, Brezno,  
Nova 

33. Jaroslav Tokár, Mgr., 44 r., učiteľ, Polomka,  
Strana moderného Slovenska (SMS) 

34. Jozef Tokár, 66 r., dôchodca, Brezno,  
Národná koalícia/Nezávislí kandidáti 

35. Nina Varšová, Mgr., 46 r., samostatná radkyňa, Šumiac, 
Hlas – sociálna demokracia 

36. Ivana Veverková, 31 r., referentka, Michalová, 
Socialisti.sk 

37. Kamila Zemančíková, 42 r., predavačka, Michalová, 
Národná koalícia/Nezávislí kandidáti
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Z činnosti základnej organizácie 
Jednoty dôchodcov Slovenska v Nemeckej 

 S príchodom leta sme v spolupráci so základnou organizá -
ciou z Predajnej zorganizovali niekoľko jednodňových autobu-
sových výletov. V auguste sme boli v Pohron   skom Ruskove, 
kde sme navštívili vo jenské historické múzeum. Tu sme si pre-
zreli vo jenskú techniku z druhej svetovej vojny aj s odborným 
výk la dom lektora. Po prehliadke nás čakal chutný obed s prípit-
kom, ká vou a so zákuskom. Ďalej sme pokračovali v ceste do 
Štú rova, odkiaľ naši členovia vlá   čikom zamierili do maďarského 
Ostri homu a prezreli si katedrálu. 

Ďalším výletom bola návšteva Liptov ského Jána. Tu sme 
navštívili Mincovníč kovo pod vežami, kde nám názorne ukáza-
li, ako sa niekedy razili mince. Veľmi pekná bola obhliadka 
expozície Mini Slovensko s miniatúrami rôznych historických 
stavieb zo všetkých kútov republiky. Po týchto ob hliadkach bol 
voľný program, väčšina z nás navštívila termálne kúpalisko  
a užívala si vodu a slnečné lúče. 

V septembri sme boli v Štátnej opere v Banskej Bystrici na 
ope rete Slečna vdova. Koncom septembra sme zorganizovali 
výlet autobusom do Kežmarku. Navštívili sme mestský hrad  
so zaujímavými expozíciami, drevený kostol, starobylé lýceum  
a mno ho ďalších zaujímavostí tohto mesta. Na spiatočnej ceste 
sme sa ešte zastavili v Poprade. 

V októbri sa zúčastníme na okresnom turnaji v petangu  
v Pod  brezovej-Štiavničke. Zamierime aj do domu kultúry  
v Brez  ne na odovzdávanie ocenení seniorov za okres Brezno.  

Z našich členov budú vyznamenaním III. stupňa ocenení Marta  
Orošová, Eva Blašková, Hyacinta Grílliová, Ing. Anna Zvarová, 
Ing. Anna Belková a Anton Belko. Aj naša základná organizá -
cia usporiada slávnostné posedenie s občerstvením a kultúrnym 
prog ramom pri príležitosti mesiaca úcty k starším v dome slu-
žieb v Dubovej. 

Tešíme sa na ďalšie akcie pripravované výborom našej zá k -
lad nej organizácie.

Ján Sojak, predseda ZO JDS Nemecká

Začal sa prvý školský rok spojenej školy

Po dvoch mesiacoch prázdnin sme 5. septembra 2022 sláv-
nostne otvorili nový školský rok ako spojená škola. Základná 
škola s materskou školou bola 31. augusta 2022 rozhodnutím 
ministerstva školstva vyradená zo siete škôl a školských za -
riadení. Dňa 1. septembra 2022 bola do siete škôl a školských 
zariadení zaradená a zriaďovacou listinou zriadená súčasná 
Spojená škola, Školská 35, Nemecká. K dvom organizačným 
zložkám, k zák ladnej a materskej škole, pribudla ďalšia zložka, 
základná umelecká škola. Od 1. septembra 2022 poskytuje naša 
škola okrem základného a predprimárneho vzdelávania aj zá k -
ladné umelecké vzdelávanie. Školský klub detí a školská jedá-
leň zostávajú naďalej súčasťami novovzniknutej školy. 

V školskom roku 2022/2023 navštevuje základnú školu  
spo jenej školy 121 žiakov. Zástupkyňou pre základnú školu je 
Mgr. Renáta Klimeková. Vyučovanie sa začína o 7.40 h a končí 
v sú lade s rozvrhom jednotlivých tried, najneskôr o 13.55 h. Po 
sko nčení vyučovania majú žiaci možnosť v tomto školskom 
roku navštevovať záujmové útvary ‒ Štvrtáčik, hasičský krúžok, 
turistický či športový krúžok. 

Základná umelecká škola pod vedením Mgr. Mateja Vaníka, 
zástupcu pre základnú umeleckú školu, poskytuje v školskom 
roku 2022/2023 vzdelávanie v hudobnom odbore v študijnom 
za meraní hlasová výchova, spev; v literárno-dramatickom od -
bo re v študijnom zameraní dramatické a slovesné oddelenie a vo 
výtvarnom odbore v študijnom zameraní výtvarná vý cho va.  
V tom  to školskom roku navštevuje hlasovú výchovu, spev 7 žia -
kov, dramatické a slovesné oddelenie 16 žiakov a výtvar nú vý -
chovu 21 žiakov. Rozhodnutie ministerstva školstva o zaradení 

základnej umeleckej školy do siete škôl a školských zariadení 
nám bolo doručené až v polovici augusta. To je dôvod, prečo 
boli v tomto školskom roku otvorené len vyššie uvedené študij-
né zamerania. V ďalšom školskom roku bude našou snahou roz-
šíriť okruh poskytovaných študijných zameraní, najmä v hudob-
nom odbore o hru na hudobných nástrojoch, o ktoré prejavia 
naši žiaci záujem. 

Do materskej školy, ktorej zástupkyňou je Mgr. Ivana Šte  l le -
ro  vá, je v školskom roku 2022/2023 zapísaných 51 detí. V pre -
vá dz  ke je – rovnako ako minulý školský rok – od 6.00 do  
16.00 h. Prerušenie prevádzky materskej školy je aj v tomto 
školskom roku plánované na obdobie školských prázdnin: je -
sen ných (28. a 31. 10. 2022), vianočných (23. 12. 2022 ‒ 5. 1. 
2023), veľkonočných (6. a 11. 4. 2023) a minimálne v trvaní šty-
roch týždňov v čase letných prázdnin. 

V školskom klube detí sú v prevádzke dve oddelenia. K 15. 
sep tembru 2022 sa do klubu zapísalo 33 detí prvého až piateho  
ročníka. V tomto školskom roku je školský klub v prevádzke  
do 16.35 h každý pracovný deň počas školského vyučovania.  
Na základe požiadaviek rodičov zostal v prevádzke aj ranný 
školský klub detí, ktorý je otvorený každý deň školského vyučo-
vania od 6.30 do 7.30 h. Momentálne ho navštevuje 13 detí. 

Stravovanie detí a žiakov zabezpečuje školská jedáleň. Jej 
vedúcou je Mgr. Janka Rapčanová. V tomto školskom roku  
sa v je dálni stravuje spolu 79 žiakov a detí. Obedy pre deti 
materskej školy a žiakov základnej školy sa vydávajú v čase od 
11.15 do 13.30 h.

 Anna Petrášová, poverená vedením spojenej školy 
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Začiatok jesene v škôlke

Dva mesiace nového školského roka sú už za nami a my sa 
môžeme pochváliť novinkami z našej materskej školy. Medzi 
nami sme privítali novú kolegyňu Vandu Sokáčovú, ktorá pra-
cuje s najmenšími detičkami. Tie si ju hneď obľúbili. 

V tomto školskom roku je do škôlky prihlásených 51 detí, 
ktoré sú podľa veku rozdelené do troch tried. Naša materská 
škola má primárne environmentálne zameranie s cieľom posilniť 
pozitívne väzby detí na prírodu a životné prostredie prostredníc-
tvom vlastných aktivít, poznávať svet a prírodu cez citové väzby 
a prirodzenú detskú zvedavosť. Podnecovať v deťoch myslenie  
a podporovať ich v nových spôsoboch riešenia úloh. S deťmi trá-
vime veľa času vonku. 

Deti z triedy Zajačikov okrem bežných vychádzok do okolia 
zvládli aj náročnejšiu prechádzku až do lokality Kejda. Vlast -
nou zvedavosťou postupne odkrývali tajomstvá lesa, preskako-
vali mláky či určovali ich hĺbku. 

Dňa 23. septembra sme privítali pani Ing. Janku Kološtovú, 
ekopedagogičku z Národného parku Nízke Tatry, ktorá si pre 
de ti pripravila zaujímavé aktivity v exteriéri. Deti sa oboznamo-
vali s jesennými prírodninami a ich využitím a uskladnením. Vy -
počuli si príbeh, ako sa myšky a ježkovia chystajú na zimný spá-
nok, zaspievali si, zahrali sa pohybovú hru i zvukové pexeso. 

Obľúbené podujatie Šarkaniáda sa uskutočnilo 6. októbra  
v poobedňajších hodinách na kopci pri škole. Pestrofarebných 
šarkanov, ktoré zdobili oblohu, bolo naozaj neúrekom. Všade 
na okolo bolo počuť detský smiech a radosť z toho, ako vysoko 
dokážu vyletieť. Akcia pokračovala spoločnou opekačkou v areá -
 li za školou. Z pekného vydareného podujatia sa veľmi tešíme. 

Jeseň patrí medzi zaujímavé ročné obdobia. Ponúka príleži-
tosť rozšíriť si vedomosti a využiť zmeny v prírode na mnohé 
zaujímavé hry a aktivity. Deti si nerozvíjali len motorické zruč -
nos ti a vizuomotoriku, ale i pracovné návyky. Spoločne s učiteľ-
kami vyčistili pareniská na školskom ihrisku, pohrabali lístie, 
tvorili listových panáčikov či „pizzu“ z prírodnín. 

Nezabúdame ani na zdravie a zdravý pohyb. Predškoláci už 
majú za sebou jeden zážitkový týždeň plaveckého výcviku  
v hoteli Bystrá. Hravou formou sa zoznamovali s vodným pro-
stredím, s technikou plávania, s bezpečnosťou počas pohybu  
v bazéne. Pôsobením vzduchu, vody, tepla či chladu si deti  

utužovali zdravie a zvyšovali odolnosť. Hlavný dôraz sme kládli 
na individuálny prístup zohľadňujúci fyzickú zdatnosť, návyky 
na pohyb vo vodnom prostredí a na individuálne požiadavky 
dieťaťa. Plavecký výcvik mal úspech, naše deti z neho mali ra -
dosť a dúfame, že naň budú dlho v dobrom spomínať. 

Kolektív pedagogických zamestnancov materskej školy 
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Nové výzvy v novom priestore 
alebo 

Ako to bolo s knižnicou 

Nápady niekedy prídu úplne nečakane a vo chvíli, keď to ani 
nečakáme. Tak to bolo aj s nápadom zriadiť osobitné oddelenie 
pre deti a najmladších čitateľov v Obecnej knižnici v Nemeckej. 
Počas minuloročnej decembrovej inventarizácie sme s členmi 
inventarizačnej komisie zistili, že v našej knižnici je jedna práz -
dna miestnosť využívaná iba ako sklad nepotrebných vecí. Pri -
tom v knižnici chýbal priestor, kde by sa jej návštevníci cítili 
dobre a mohli si oddýchnuť, prežiť pár chvíľ medzi knihami, 
kým si vyberú tú správnu na požičanie domov. Ďalšie zistenia 
však ukázali, že čitateľov, ktorí v našej obci chodia do knižnice, 
je veľmi málo a väčšina z nich je už vo vyššom veku. Súčasná 
knižnica nijako neoslovovala nových a malých čitateľov, už pri 
prvej návšteve totiž zistia, že v nej zastal čas pred desiatkami 
rokov. 

A tu sa zrodil nápad vytvoriť atraktívny a moderný priestor 
pre čitateľov už od najnižšieho veku, z ktorých by sa postupom 
času mohli stať pravidelní návštevníci knižnice. Zabezpeči lo  
by sa tak pokračovanie poskytovania knižničných služieb pre 
obyvateľov obce, pretože pokles počtu čitateľov k číslu sotva  
40 náv števníkov ročne je takmer likvidačné. Lebo povedzme si 
na rovinu, v dnešnej dobe je veľkým rizikom pre rozpočet obce 
udržiavať priestor, ktorý neslúži nikomu, platiť mzdu knihovní-
ka, údržbu miestností či energie. Možno si niekto teraz povie, že 
je lepšie ju zrušiť, priestory prenajať a mať zisky z prenájmu. 
Toto však naša obec nechce. Chceme aj naďalej poskytovať čo 
možno najširšiu paletu rôznych služieb pre občanov a knižničné 
služby medzi ne určite patria. A tak bola táto myšlienka predne-
sená ostatným poslancom Obecného zastupiteľstva v Nemeckej 
a na niekoľkých pracovných stretnutiach priamo v knižnici sa 
začalo pracovať na projekte revitalizácie knižnice, resp. prebu-
dovania prebytočného priestoru na oddelenie pre deti. 

Ak to vyzerá až potiaľto veľmi jednoducho, tak vedzte, že 
jednoduché to vôbec nebolo. Hľadanie inšpirácii a tipov, ako 
usporiadať priestor, študovanie celej kopy materiálov o poli-
ciach či o vhodnom usporiadaní kníh je len jedna časť práce. 
Súčasné moderné knižnice totiž nie sú len priestorom na stret-
nutie s knihami, ale stávajú sa miestom pre rôzne aktivity všet-
kých generácií občanov žijúcich v danej komunite. Ambíciou 

tímu ľudí, ktorí sa podieľali na obnove knižnice, je tiež prepája-
nie generácií, spájanie komunity. Vytvorenie priestoru pre trá-
venie voľného času so sebou, s priateľmi, susedmi, vzdialenými 
aj tými blízkymi. Aj preto sme v miestnosti pre detskú časť kniž-
nice prebúrali priečky, čím sa zväčšil priestor, strhli sa staré ob -
kla dačky, opravovala sa podlaha, steny, zakúpil sa nový ko -
berec, vyrobili sa police na mieru. Za toto všetko patrí veľké 
ďakujem Obecnému úradu v Nemeckej a jeho zamestnancom, 
ktorí sa najväčšou mierou podieľali na týchto prácach. Prvý kon-
takt medzi generáciami patrí nadviazaniu spolupráce s Denným 
stacionárom v Nemeckej, vďaka práci zamestnancov a klientov 
dnes máme návleky na topánky pre deti aj dospelých a dohodli 
sme sa aj na ďalšej spolupráci a aktivitách. Stále nám však chý-
bali knihy – nové, neošúchané, neroztrhané, farebné, atraktívne 
pre súčasného detského čitateľa. Oslovila som preto vydavateľ-
stvá detských kníh s prosbou o darovanie kníh pre našu knižni-
cu. Na moju veľkú radosť nám vydavateľstvá Tatran a Slovart 
zaslali balík nových kníh zo svojej produkcie. Ďalšie knihy sme 
získali za peniaze z predaja niekoľkých desiatok kníh do Kni ho -
botu a Knihovrátku. Knihy na predaj nám darovala rodina pani 
Ballekovej z Nemeckej, za čo jej patrí takisto veľké poďakova-
nie. Zo získaných prostriedkov sme mohli kúpiť pre deti vaky  
a stolíky na sedenie. 

Nasledovali brigády, upratovanie, zariaďovanie, chystanie 
slávnostného otvorenia, ktoré sa konalo 12. októbra 2022. Od -
delenie pre deti sme v knižnici slávnostne otvorili a spolu s deť -
mi aj pokrstili detským šampanským. Veď je hlavne pre deti. Pre 
tie malé, väčšie aj najväčšie. Počas otvorenia sa konala burza 
kníh, na ktorej sa nám podarilo vyzbierať 81 eur. Plánujeme za 
ne kúpiť tzv. čítacie kreslo, aby aj dospelým návštevníkom bolo 
pohodlne, keď prídu čítať pre najmenších. Už na otvorení bola 
skvelá, neopakovateľná atmosféra, prišla kopa detí a svetielka  
v ich očiach prezrádzali nadšenie a radosť. 

Výsledkom niekoľkomesačnej práce nie je len nové oddele-
nie či nábytok. Pribudli čitatelia, ktorí sa do knižnice zapísali, 
začala sa spolupráca medzi generáciami a čo je hlavné, urobili 
sme niečo pre svoju obec, pre vás všetkých. Detské oddelenie 
nie je bodka. Je to len začiatok. A hoci sa nám počas realizácie 
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ozývali ľudia, ktorí nás odhovárali, reptali či odsudzovali to,  
čo ro bíme, nevzdali sme sa. Už teraz sa v upratanom priestore  
v inej časti knižnice nachádza pohodlný gauč so stolíkom na 
pokojné čítanie pre dospelých, keď sa rozhodnú stráviť tam svoj 
voľný čas. Naďalej zabezpečujeme knižné novinky aj pre dospe-
lých. 

 
Čo teda plánujeme v budúcnosti? 

Už v januári 2023 bude otvorená výzva na predkladanie pro-
jektov na rekonštrukcie knižníc, v ktorej by sme sa chceli uchá-
dzať o dotáciu na rekonštrukciu a modernizáciu ďalších častí 
knižnice. Držte nám palce, aby sme boli úspešní. 

Zo získaných prostriedkov z burzy kníh by sme chceli kúpiť 
čítacie kreslo, preto aj touto cestou chceme požiadať vás, ktorí 

môžete a chceli by ste nám prispieť, aspoň o malý príspevok. Na 
tento účel ho možno odovzdať priamo na Obecnom úrade v Ne -
mec kej.  

Počas zimných mesiacov plánujeme v knižnici aktivity ako 
čítanie pre najmenších, premietanie rozprávok a diapozitívov, 
besiedku o zúbkovej víle, čitateľský maratón pre školákov a mno -
hé ďalšie. 

Knižnica teda nie je len o čítaní, aj keď ho pre svoje ďalšie 
vzde lávanie v dnešnej dobe potrebujeme ako soľ. Malé obecné 
knižni ce sa postupne stávajú aj centrami spájania komunity cez 
svoje činnosti. A to je mojím a naším najväčším cieľom do bu -
dúcnosti. 

Zuzana Kováčová Švecová
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Šiesty august je pre dobrovoľných hasičov významný dátum. 
Práve v tento deň pred sto rokmi si založili Zemskú hasičskú 
jednotu na Slovensku, ktorá je predchodkyňou Dobrovoľnej 
požiarnej ochrany v Slovenskej republike. Tento deň sa niesol  
v duchu osláv v Trenčíne na hlavnom námestí, kde sa stretli čle-
novia dobrovoľných hasičských zborov z celého Slovenska. Na 
tomto slávnostnom podujatí sa zúčastnil aj náš člen Matej Mar -
čok, ktorý hrdo niesol zástavu domovského hasičského zbo ru  
v sprievode vlajkonosičov až na samotné námestie, kde celé 
osla vy prebiehali. Po úvodnom príhovore Pavla Ceľúcha, expre-
zidenta Dobrovoľnej požiarnej ochrany Slovenskej republiky 
(DPO SR), boli na zástavy hasičských zborov pripnuté slávnost-
né stuhy, ktoré nám budú pripomínať toto dôležité výročie. 

Zároveň sa v tento deň konalo aj republikové valné zhro-
maždenie DPO SR, kde delegáti volili nového prezidenta orga-
nizácie. Stal sa ním Bc. Jozef Smolinský. Na tomto zhromaž-
dení sa zúčastnil člen snemu, predseda Územnej organizácie 
(ÚzO) DPO SR Brezno a zároveň predseda nášho zboru Mgr. 
Pavel Marčok. 

Poslednú augustovú nedeľu sa členovia nášho zboru, ako aj 
niektorí obyvatelia našej obce zúčastnili na výlete na kúpalisko 
v Dolnej Strehovej. Nepriaznivé ranné počasie sa vôbec 
neodzrkadlilo na nálade účastníkov zájazdu. Po príchode na juh 
Slovenska nás prekvapilo príjemné slnečné počasie, ktoré sme 
si v bazénoch termálneho kúpaliska užili naplno. Som veľmi 
rád, že sa podarilo obnoviť zaužívané zvyky, ktoré si pamätám  
z detstva, keď sme všetci hasiči chodievali aspoň raz ročne na 
spoločný výlet. Cieľom takýchto akcií nie je len zábava a relax, 
ale hlavne utuženie kolektívu hasičov, ktoré je z času na čas 
potrebné. 

Začiatkom októbra sa konalo školenie veliteľov dobro voľ -
ných hasičských zborov obcí, na ktorom sa zúčastnil súčasný 
veliteľ nášho zboru Martin Horváth st. Súčasťou školenia bola aj 

praktická a teoretická skúška, ktorú náš veliteľ úspešne ab -
solvoval a získal osvedčenie o odbornej spôsobilosti na výkon 
svojej funkcie. 

 
Hasičské súťaže 

Jesenné hasičské súťaže tradične štartujú Memoriálom 
Eduarda Majera v Jasení, na ktorom sme sa zúčastnili s jed-
ným družstvom mužov. Súťažilo sa v disciplíne požiarny útok  
s vodou na dva pokusy. Naše družstvo obsadilo 3. miesto. 

Druhú septembrovú nedeľu sa konal 3. ročník Memoriálu 
Pavla Kobzoša na futbalovom ihrisku v Nemeckej. Zúčastnilo 
sa 12 družstiev, z toho dva ženské kolektívy. Po krátkom prí -
hovore predsedu DHZ Nemecká sa slova ujal aj poslanec obec-
ného zastupiteľstva Ing. Ján Turčan, ktorému za jeho spontánny 
príhovor ďakujeme. Rovnako sa chcem poďakovať aj Branis la -
vovi Píšimu, poslancovi obecného zastupiteľstva, za sponzorský 
dar. Súťažilo sa v disciplíne požiarny útok s vodou na dva po -
kusy v kategóriách muži, ženy a muži nad 35 rokov. 

 
 

V kategórii muži súťažili dve súťažné družstvá. Družstvo muži 
A skončilo na 5. mieste s výsledným časom 19,23 s (To máš 
Marčok, Peter Kobzoš ml., Patrik Horváth, Marián Rusnák, 
Šimon Živor, Lukáš Macík, Markus Bátovský). Družstvo 
muži B „Kobzošovci“ sa umiestnilo na 7. mieste s výsledným 
časom 28,30 s (Monika Kobzošová, Adriana Kobzošová, 
Peter Kobzoš ml., Simona Kobzošová, Pavol Kobzoš, Peter 
Kobzoš st., Kristián Kobzoš). 
 
 

V kategórii ženy sa naše hasičky umiestnili na 1. mieste s vý -
s ledným časom 29,36 s (Paulína Huťová, Martina Marčo -
ková, Monika Kobzošová, Simona Kobzošová, Katarína 
Marčoková, Adriana Kobzošová a Natália Hrušková). 
 

Dobrovoľný hasičský zbor v Nemeckej
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V kategórii muži nad 35 rokov sa naše družstvo umiestnilo na 
1. mieste s časom 23,12 s (Marián Rusnák, Pavol Šrot, Mar -
tin Horváth st., Martina Marčoková, Ján Pavelka, Michal 
Leitner a Pavol Lupták). 

 
 

Úprimné poďakovanie patrí všetkým členom, ktorí akým koľvek 
spôsobom pomohli pri príprave aj samotnom priebehu súťaže. 
Ďakujeme aj našim „gulášmajstrom“ za predprípravu aj za sa -
motné varenie gulášu (Vladimír Dejmek, Tomáš Koštial, Mi lan 
Peko, Peter Šrot, Jozef Vančo a Mar tin 
Leit ner). Nemô žeme zabudnúť ani na 
našich kolegov z DHZ Jasenie a na výpo -
žič ku ich elektronickej časomiery, ktorá 
zvýšila kvalitu súťaže. 

Nebýva zvykom, že sa na memoriáli zú -
častní aj družstvo, ktoré je príbuzenskými 
vzťahmi previazané s človekom, ktorému 
je memoriál venovaný. Takéto družstvo 
sme mali možnosť vidieť práve na našej 
súťaži. Tajomníčka ÚzO DPO SR Brezno 
Renáta Rusová a podpredseda ÚzO DPO 
SR Brezno Ondrej Ruso poďakovali rodine 
Pavla Kobzoša, že si takýmto spôsobom 
uctili jeho pamiatku. 

Poslednú septembrovú sobotu sa konal 
Memoriál Pavla Zelenčíka vo Valaskej, 
ktorého súčasťou sme boli aj my. Taktiež 
sa súťažilo v disciplíne požiarny útok s vo -
dou na dva pokusy, v kategórii mužov sa 
nám podarilo skončiť na 4. mieste. 

Záverečnou súťažou jesennej sezóny je 
už tradične jesenné kolo hry Plameň, kto -
ré sa po dvojročnej prestávke konalo na 
strelnici v Predajnej. Súťaž je venovaná mla dým hasičom a pr -
vý krát sa na nej mohli zúčastniť aj kolektívy dorastencov. 
Súťažné družstvá si svoje sily zmerali vo vytrvalostnom behu, 
počas ktorého museli navyše splniť rôzne úlo hy (hod granátom, 
streľba zo vzduchovky, určovanie vecných prostriedkov, optické 
signály, základy prvej pomoci a iné). Náš zbor mal zastúpenie  

v dvoch kategóriách, a to starší chlapci a staršie dievčatá. Druž -
stvo starších dievčat v zložení Timea Koštialová, Natália a Vik -
tória Môcikové, Juliana Lokšová a Emma Dunajská sa umiest-
nilo na krásnom prvom mieste a zá roveň získalo putovný pohár 
vo svojej kategórii. Zaujímavosťou je, že dievčatá patrili do „ha -
sičskej rodiny“ len necelý mesiac. Táto súťaž bola ich prvou  
a pevne verím, že nie poslednou. Do budúcich rokov im prajem 
ďalšie športové úspechy. 

Darilo sa aj družstvu v kategórii starších chlapcov v zložení 
Kristián Kobzoš, Vanda Motošková, Laura Svinčáková, Jozef 
Pocklan a Filip Pavlovský. Umiestnili sa na krásnom 2. mieste. 

Víťazstvo im ušlo len o pár sekúnd. Chlapcom a dievčatám  
gratulujem k úspechu a ďakujem za vzornú reprezentáciu nášho 
hasičského zboru, ale aj obce Nemecká. 

 
Pavel Marčok, predseda DHZ Nemecká
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Čierťaž v Čičmanoch

Fujara je od roku 2005 súčas-
ťou zoznamu majstrovských diel 
nehmotného kultúrneho dedič-
stva sveta UNESCO. Tento ľudo-
vý hudobný nástroj vznikol na 
Podpoľaní a postupne si získal 
ob ľubu takmer na celom stred-
nom Slovensku. Celoslovenské 
stretnutie fujaristov každoročne 
organizuje majster ľudovej ume-
leckej výroby Michal Fiľo. Na 
jeho pozvanie sa naša folklórna 
skupina zúčastnila na 16. ročníku 
v Čičmanoch. Vystúpili sme v zá -
verečnom nedeľnom programe, 
ktorý sa konal 25. septembra na 
nádvorí čičmianskeho kaštieľa. 
Organizátorovi patrí naše poďa-
kovanie za možnosť prezentovať 
sa na tomto podujatí. Bolo to naše 
prvé vystúpenie na severnom 
Slo vensku. 

Martin Lokša 

Dni obce Nemecká 
30. – 31. júl 2022 

(objektívom Zuzany Kováčovej Švecovej a Martina Lokšu)
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Vážení obyvatelia obce Nemecká, milí priatelia, 
narodil som sa v Brezne v roku 1984. Celý svoj doterajší 

život som prežil tu v našom regióne a myslím, že prežijem aj 
celý jeho zvyšok. Som ženatý a s manželkou máme jednu dcér-
ku. Práve oni mi dávajú energiu, každodenný úsmev na tvári  
a sú mi veľkou oporou. Mnoho z Vás ma pozná ako mestského 
poslanca v Brezne, ako aj z môjho pracovného pôsobenia v Že -
leziarňach Podbrezová a.s. a z pôsobenia na Materiálovotech -
nologickej fa kulte STU Trnava (MTF STU). 

Ako mestský poslanec som sa začal od roku 2014 zaujímať  
o verejný život a dianie v meste Brezno, ako aj v našom kraji. 
Charakterizuje ma aktivita v prospech občanov nášho kraja, 
mes ta a snaha podnietiť, spájať a zapájať ľudí do diania vo svo-
jom okolí, či už v spoločenskom, športovom, vzdelávacom, ale 
aj v kultúrnom živote. Rola mestského poslanca mi ponúkla 
podieľať sa aj na aktivitách spojených s prácou v Zbore pre ob -
čianske záležitosti (ZPOZ), ktorý zabezpečuje sobáše a vítanie 
detičiek do života. Teším sa z toho, keď vidím obyvateľov ktorí 
majú záujem o dianie a rozvoj regiónu a majú pritom úsmev na 
tvári. 

Pred návratom domov som pôsobil na Materiálovotechnolo -
gickej fakulte STU (MTF STU) so sídlom v Trnave, kde som  
po skončení doktorandského štúdia 3 roky pôsobil ako výskum-
ný pracovník a zabezpečoval pedagogický proces. Po návrate  
do mov som sa zamestnal ako výskumno-vývojový pracovník  
v ŽP VVC s.r.o. a naďalej spolupracoval s MTF STU. Našu vzá-
jomnú spoluprácu som zavŕšil získaním titulu „docent“ v odbore 
„Stro jár ske technológie a materiály“. Momentálne pracujem  
v Že le ziarňach Podbrezová a. s. na odbore GORK – oddelenie 

riadenia kvality a spolupracujem pri zabezpečovaní vzdeláva-
cieho procesu vo Zváračskej škole ŽP a. s. Externe spolupracu-
jem v ob lasti výskumno-pedagogickej na MTF STU v Trnave  
a pravidelne sa zúčastňujem štátnicových skúšok ako člen štát-
nicovej ko misie. 

Rád by som obyvateľom ponúkol pohľad na fungovanie náš -
ho kraja. V nasledujúcom volebnom období budem klásť dôraz 
predovšetkým na Vaše požiadavky a tvorbu aktivít/námetov/ 
pod netov k tomu aby obyvatelia nášho kraja naďalej spokojne 
žili, zakladali si rodiny a ostávali žiť tu v našom kraji, na našom 
Horehroní. Ako zamestnanec v priemyselnom odvetví, mestský 
poslanec a vysokoškolský spolupracovník mi je blízka oblasť 
školstva a regionálneho rozvoja z pohľadu tvorby Inovačného 
ekosystému. Medzi moje priority patrí napr. opätovné spustenie 
Výučbového strediska Materiálovotechnologic kej fakulty STU 
v Brezne, ktoré prinesie poznatky a inovačný potenciál nášmu 
kraju z pohľadu, progresívnych či inovatívnych technológií, 
materiálov a INDUSTRY 4.0. 

Vážení obyvatelia obce Nemecká, milí priatelia,  
ďakujem Vám zo srdca za Vašu dôveru, podporu a priazeň! 

Spoločne s kolegami na čele s primátorom mesta premieňame 
Brezno k lepšiemu a tieto poznatky chcem zúročiť aj na krajskej 
úrovni. 

 
S úctou  

doc. Ing. Martin RIDZOŇ, PhD.  
Kandidát na poslanca BBSK pod číslom 27 

V súvislosti s voľbami do samosprávnych krajov redakciu Noviniek spod Hradiska oslovili nie-
koľkí kandidáti na poslancov do zastupiteľstva Banskobystrického samosprávneho kraja. Možnosť 
na platené uverejnenie propagačných materiálov sme pos kyt li všetkým kandidátom, ktorí preja-
vili záujem. Zverej ne nie týchto materiálov nemožno spájať s názormi ani so sympatiami členov 
redakčnej rady. To isté platí aj o politických subjektoch, ktoré ich kandidatúru podporujú. 

 
Redakčná rada

Stanovisko redakcie
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Moja sezóna 2022 

 
V tejto sezóne, ktorá bola po dvoch rokoch konečne bez covi-

dových obmedzení, som začal cyklistickú prípravu nezvyčajne 
skoro. Po nútenom oddychu od bicykla, ktorý trval celý decem-
ber, som musel hneď v novom roku skočiť na trenažér a začať 
jazdiť. Od 6. januára som mal totiž prvé reprezentačné sústre -
denie na dráhe v Prahe, ktoré trvalo štyri dni. Po návrate som 
po kra čoval v príprave na trenažéri, do toho som chodieval behať 
a, samozrejme, veľa som cvičil. Netrvalo však dlho a vinou 
covidu som na konci januára vypadol z tréningu. Asi týždeň po 
jeho prekonaní ma čakalo ďalšie dráhové sústredenie, taktiež  
v Prahe. Vôbec som sa však necítil ideálne a po sústredení som 
pre istotu znížil tréningovú záťaž. Od 20. do 26. februára ma 
čakalo prvé cestné sústredenie v Chorvátsku. Zameriaval som sa 
tu najmä na základnú vytrvalosť a zvykal som si na nastavenie 
bicykla aj jeho komponentov. Domov sme sa vrátili len na chví-
ľu (dostatočnú na oddych) a od 5. do 12. marca sme boli opäť  
v Chorvátsku. Aj tentoraz sme mali vytrvalostnú prípravu, no  
v tréningu sa objavovali už aj rýchlejšie úseky a dlhé stúpania. 

Po návrate domov sa dalo trénovať von aj u nás, a tak som po 
krátkom oddychu pokračoval v tréningu a užíval si náznaky 
tepla. Prvé preteky sa nezadržateľne blížili. Dňa 2. apríla sa 
malo ukázať, kto ako počas zimy natrénoval. Na moje prekvape-
nie prvý pretekový víkend v Trnave pre mňa skončil úspešne – 
v sobotu v kritériu som skončil siedmy a v nedeľňajšej etape se -
demnásty v kategórii. Keďže to boli moje prvé cestné preteky  
v novej kategórii, kde v etapách pretekám s mužmi, bol som 
veľmi spokojný a zároveň som mal spätnú väzbu, že zimná  

a jarná príprava bola dobrá. V tréningu som pokračoval bez väč-
ších problémov, stále som sa cítil dobre a výkon postupne rástol. 
Prvé pódium sezóny som získal na prvom Slovenskom pohári 
na dráhe v Brne (19. apríla) a bol to najnižší, bronzový stupie-
nok. Ďalšia preteková zastávka bola posledný aprílový víkend  
v Dudinciach a Krupine. V sobotnom kritériu som obsadil  
5. mies to – boli to hektické preteky s mnohými pádmi. V nedeľu 
som v kopcovitej krupinskej etape siahal na rozšírené pódium, 
no nešťastný defekt zmaril nádeje a do cieľa som prišiel ôsmy. 

V máji nastala odmlka cestných pretekov a k slovu sa dostala 
moja dominanta – dráha. Dráhový kolotoč začal ďalším kolom 
pohára v Brne, kde mi len tesne ušlo pódium a skončil som štvr -
tý. Po ňom nasledoval nabitý týždeň (16. – 22 máj), v ktorom 
som mal päť pretekových dní. Od utorka do štvrtka som štarto-
val za reprezentáciu v medzinárodných pretekoch 500 + 1 kolo 
v Brne. Prvý deň som mal jeden z najťažších pádov v kariére,  

no našťastie som neutrpel žiadne zlomeniny a mohol som na p -
riek bolestiam pokračovať. Celkovo som tu skončil šestnásty. 
Cez víkend som už súťažil v Prešove a snažil sa napraviť si chuť, 
čo sa aj podarilo. Vyhral som aj v sobotu, aj v nedeľu a domov 
som si odniesol double. 

Ďalšie dve kolá pretekov po dlhšej prestávke boli pre mňa 
znova dráhové – 14. júna v Brne a 18. – 19. júna v Prešove.  
V Br ne som pocítil dlhší čas bez pretekov a nevyjazdil som 
väčší výsledok. V Prešove som sa už cítil lepšie a v sobotu som 
vo svojej top disciplíne bral zlato, v nedeľu to bol tesný bronz. 

Nasledoval prvý veľký vrchol sezóny – spojené Majstrovstvá 
Slovenska, ktoré sa tento rok konali v českom Tábore. Vo štvr -
tok 23. júna ma čakala časovka na 20 km, profil mi však vôbec 
nevyhovoval, a tak som skončil za svojimi očakávaniami až na 
9. pozícii. V sobotu 25. júna bola na rade majstrovská etapa, 
ktorá merala 115 km. V sychravom počasí a členitom teréne to 
boli jedny z najnáročnejších pretekov, v akých som štartoval. 
Zlý výber miesta v pelotóne a nesprávna taktika ma nechali 
odkázaného samého na seba príliš skoro. Napriek tomu, že som 
sa cítil dobre, nedokázal som dobehnúť dostatočné množstvo 
pretekárov. V závere sa k tomu pridali aj kŕče, a tak som miesto 
možného boja o najlepšiu desiatku bral iba 14. miesto. Na sle -
dujúci víkend bol na programe ďalší vrchol – Majstrovstvá 
Slovenska na dráhe. Cieľ bol jasný – titul zo stíhačky. To sa mi 
aj podarilo a v ďalších troch zo štyroch disciplín som sa umiest-
nil v top trojke. 

Mojím ďalším cieľom v sezóne mali byť majstrovstvá Európy 
v Portugalsku, avšak z dôvodov známych zväzu som sa nedostal 
do výberu a nikam som nešiel. Pretekový víkend v Žiari nad 
Hronom (9. – 10. júl) som sa trápil a skončil som ďaleko za svo-
jimi ideálnymi výkonmi (šiesty v časovke a štrnásty v etape). 

Trápenie na pretekoch bolo spôsobené blížia-
cou sa chorobou (pravdepodobne opäť covi-
dom), ktorá ma položila na desať dní. Žiaľ, 
musel som brať aj antibiotiká. Keď som koneč-
ne mohol pomaly trénovať, cítil som, že vše-
tok výkon je preč, a tak som ho musel budovať 
odznova. Počas tohto obdobia som znova jaz-
dil v nižšom tempe dlhšie jazdy a bol som aj 
na dovolenke (tu som len plával, behal a sna-
žil sa čo najviac si oddýchnuť na zvyšok sezó-
ny). 

Do pretekania som sa vrátil až 6. augusta 
víkendom v Tlmačoch, dopadol však katastro-
fálne a nedokázal som dokončiť ani jeden deň. 
O týždeň ma čakali etapové preteky trenčian-
skym regiónom, ktoré sme mali s mužmi. Tu 
som sa znova cítil lepšie a po troch dňoch 
intenzívneho pretekania (a posúvania sa pora-
dím po nepodarenej prvej etape) som získal 
11. miesto. Dňa 21. augusta na upršaných 
kopcovitých pretekoch som sa znova necítil 
ideálne a po prvýkrát v sezóne som cítil silnú 
bolesť chrbta (spôsobenú najmä chladom  

a kopcami). Slabší výsledok mi ale nevadil, potreboval som sa 
už len pripraviť na posledné kolo Slovenského pohára na dráhe. 
Konalo sa 29. a 30. augusta v Prešove. Môj cieľ vyhrať celkové 
poradie sa stal skutočnosťou. Aj vďaka absencii najväčšieho 
kon  kurenta som dokázal navýšiť náskok a tretíkrát v poradí 
zdvih  núť nad hlavu trofej celkového víťaza. Prvý septembrový 
víkend som sa ešte zúčastnil na záverečnom kole Slovenské  ho 
pohára na ceste, v sobotu som v časovke do vrchu obsadil  
10. mies to a v nedeľňajšom kritériu 8. miesto. 

Týmto víkendom v Spišskej Novej Vsi som uzavrel sezónu 
2022, ktorú hodnotím ako úspešnú, pretože som sa konečne 
znova dokázal konštantne umiestňovať na vyšších priečkach. 
Aktuálne sa pripravujem na začiatok oficiálne novej sezóny, 
teda na cyklokros. Na Slovensku sa začína 9. októbra v Pod bre -
zovej. Tak držte palce! 

Adam Haľak
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FK Sokol Nemecká 

Naše družstvo mužov nenastúpilo do súťažného ročníka 
2022/2023. Toto rozhodnutie padlo vo výkonnej časti výboru 
FK v lete, tesne pred začatím novej sezóny. Rozhodovanie bolo 
veľmi ťažké. Ale aj termín krátko pred začatím súťaže svedčí  
o tom, že do poslednej možnej chvíle som sa snažil, aby Neme -
čania mali svoje mužstvo a zastúpenie v súťažiach oblastného 
futbalového zväzu a aby každú druhú nedeľu mali komu prísť 
fandiť na futbalové ihrisko v Nemeckej. 

Posledné roky boli čo sa týka zabezpečenia chodu a hlavne 
športovej stránky našej činnosti veľmi náročné a vyčerpávajúce. 
Vplyv na to malo viacero faktorov. Najprv z roka na rok sa 
zhor šujúca situácia s hráčmi v amatérskom futbale všeobecne. 
Potom nedostatok ľudského potenciálu vo vedení futbalového 
klubu. S tým súvisí nedostatok energie na každodenné riešenie 
problémov, ktoré so sebou prináša fungovanie skoro 30-členné-
ho kolektívu. Zabezpečiť tréningový proces, 26 majstrovských 
zápasov, zhruba 10 prípravných zápasov, správu ihriska, oficia-
lity spojené so záväzkami voči futbalovému zväzu a v neposled-
nom rade aj spoločenský význam klubu je veľmi ťažké. Najmä 
ak všetko leží na pleciach pár ľudí, ktorí to robia vo svojom voľ-
nom čase bez nároku na odmenu. 

Takisto všetci hráči v Nemeckej hrali zadarmo a obetovali to -
mu svoj čas a energiu. To, že niektorí viac a iní menej, je v pros -
tredí amatérskeho futbalu prirodzené, keďže jedinou motiváciou 
na plnenie povinností ostávajú priateľské vzťahy a spoločné za -
pá lenie pre vec. 

Prakticky počas celého môjho pôsobenia vo výbore a hlavne 
v posledných rokoch sme sa snažili získať pre futbal v Nemeckej 

ľudí okolo nás. Či už išlo o doplnenie správnych hráčov z Ne -
meckej a blízkeho okolia, ale aj hľadanie posíl do výboru s cie-
ľom vytvoriť silnejší tím, ktorý bude odolávať novým výzvam. 
Bohužiaľ, toto sa nám nepodarilo a práca, ktorej pribúdalo,  
ostávala na tých istých pleciach. Po športovej stránke ťarcha 
zodpovednosti ostávala na tých istých zodpovedných hráčoch, 
okolo ktorých sme vytvárali družstvo zväčša hráčmi zblízka  
i zďaleka. 

Ja osobne som sa rozhodol nepokračovať vo funkcii člena 
výboru a manažéra futbalového klubu. Nová životná a rodinná 
situácia ma prinútila zamyslieť sa nad tým, ako a kde investujem 
svoju energiu a čas. Ako svoje zlyhanie beriem fakt, že som za 
tie roky nedokázal spolu s ostatnými vytvoriť také prostredie, 
aby mi energia vložená do činnosti pre klub prinášala výsledky 
a zadosťučinenie. Nie výhradne športové, keďže fungovanie 
klubu považujem aj za spoločenskú a verejne prospešnú vec. 
Veľkú úlohu v tomto zohrala aj moja rola hráča a funkcionára 
súčasne, čo spätne nepovažujem za šťastné riešenie. 

Napriek všetkému by som chcel všetkým, ktorí so mnou za 
tie roky pracovali, poďakovať. Dávali do toho maximum vzhľa-
dom na svoje možnosti a schopnosti. Vďaka za prejavenú pod-
poru patrí aj obci Nemecká, starostovi, poslancom obecného 
zastupiteľstva a zamestnancom obecného úradu. 

Faktom ostáva, že družstvo mužov je zo súťažného ročníka 
2022/2023 odhlásené. Ale nikde nie je napísané, že do ďalšieho 
ročníka nemôže nastúpiť. Chcel by som týmto vyzvať všetkých 
Nemečanov, Dubovčanov aj Zámošťanov, ktorí majú chuť viesť 
a pozdvihnúť nemečiansky futbal, aby tak urobili. Ja osobne si 
nemečiansky dres opäť s radosťou oblečiem, pretože futbal ostá-
va mojou vášňou. 

Juraj Lokša

Stolnotenisový klub Iskra Dubová 

V polovici septembra sme rozbehli ďalšiu, pre nás už trinástu 
sezónu v súťažiach Oblastného stolnotenisového zväzu Banská 
Bystrica a Brezno. Podobne ako v tých predchádzajúcich se -
zónach bojujeme na dvoch frontoch, a to A mužstvo v V. lige  
a B mužstvo v VI. lige. Domáce zápasy hrávame v stredu  
o 17.30 v športovej hale v Nemeckej. A ako sa nám zatiaľ darí?  
Tu sú výsledky. 
I. kolo:     Podbrezová – Dubová A 9 : 9 (Dubová B – voľno) 

II. kolo:    Dubová A – Brezno C 6 : 12, Slovenská Ľupča A – 
                 Dubová B 1 : 17 
III. kolo:  Selce A – Dubová A 9 : 9, Dubová B – Slovenská 
                 Ľupča B zápas odložený pre chorobu hostí 
IV. kolo:  Dubová B – Braväcovo 10 : 8 (Dubová A – voľno) 
V. kolo:   Dubová A – Podlavice C  8 : 10, Lučatín C – Dubová 
                 B 4 : 14 

Peter Sojak

Pred zápasom IV. kola
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Za pani učiteľkou 
 

Dňa 27. septembra tohto roku nás opustila Anna Zázrivcová. 
Hoci nikdy v našej obci nebývala, poznala ju veľká časť našich 
občanov, a to od tých najstarších až približne po generáciu dneš-
ných tridsiatnikov. Pochádzala z Medzibrodu a ak nerátame nie-
koľko prvých rokov jej pedagogického pôsobenia v Kysuckom 
Novom Meste a v susednej Predajnej, celý profesionálny život 

venovala výchove a vzdelávaniu žiakov na nemečianskej škole. 
Učila tu od jej sprevádzkovania v roku 1972 až do odchodu do 
dôchodku. Mnohým z nás bola triednou učiteľkou a takmer všet-
kých učila zemepis, prírodopis a pestovateľské práce. Vo vzťa-
hoch k žiakom vedela skĺbiť prísnosť so zmyslom pre humor, ale 
aj pre poriadok a disciplínu. Posledné roky jej života poznačila 
ťažká choroba. Rozlúčili sme sa s ňou v jej rodisku – v Me dzi -
brode. 

Martin Lokša

Opustili nás
Milan Ružinský z Nemeckej (66-ročný) 

Helena Šušová zo Zámostia (81-ročná) 

Ivan Gotthardt z Dubovej (73-ročný) 

Mária Boboková z Nemeckej (95-ročná) 

Júlia Hirková z Nemeckej (93-ročná) 

Petronela Pikulová z Dubovej (94-ročná) 

Anna Sojaková z Nemeckej (55-ročná)

Tomáš Smorádek (Nemecká) 

Tamara Hirková (Nemecká) 

N arodili sa

Lukáš Medveď a Jana Poliaková 

Jakub Kološta a Anastasia Bobaková 

Marek Studený a Veronika Ivaničová 

Romuald Jankula a Zuzana Balážová 

Ing. Peter Sojak a Lucie Konečná

D o manželstva vstúpili

Anna Zázrivcová medzi žiakmi v školskom roku 1986/1987
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